FAB INTERNAL SHARIAH SUPERVISION COMMITTEE RULING قرارات لجنة الرقابة الشرعية الداخلية لبنك أبوظي الأول



In the Name of Allah the Most Gracious the Most Merciful

بسم الله الرحمن الرحيم

SHARIAH RULING SUBJECT: ISLAMIC TRADE FACILITIES (IMPORT)

All praise is due to Allah, prayers and peace be upon the last Prophet Mohammad, and be upon his relatives and all his companions; now therefore,

First Abu Dhabi Bank ("FAB", or the "Bank") has reviewed the Islamic Trade Facilities (Import) (Product) submitted by the Bank as follows:

The Internal Shariah Supervision Committee ("ISSC") of the

DESCRIPTION

The Bank is proposing to offer Shariah compliant Trade Finance to its customers on the basis of Commodity Murabaha and Goods Murabaha involving Sale and Purchase of the goods under the import. The product will help the client in his trade needs under Letter of Credit (LC), Open Account (OA), Trust Receipt (TR), Shipping Guarantees (SG) and handling of import bills.

DOCUMENTATIONS

One time:

- 1. FOL and other security documents
- 2. Trade Finance Murabaha Terms and Conditions

For every transaction:

Where finance is not required (only in case of LCs)

- 1. LC Application
- 2. Amendment to LC (if applicable)

Where finance is required through Goods Murabahah

- 1. LC Application
- 2. Amendment to LC (if applicable)
- 3. Shipping Guarantee (if required)
- 4. Transaction Notice (for finance under LC, OA and BC)
- 5. Trust Receipt Form
- 6. Form of Offer/Acceptance

الحكم الشرعي التسهيلات التجارية الإسلامية (الاستيراد)

الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين؛ أما بعد،

قامت لجنة الرقابة الشرعية الداخلية ("اللجنة") التابعة لبنك أبوظبى الأول ("البنك") بمراجعة منتج التسهيلات التجارية الإسلامية (الاستيراد) (المنتج) المقدممن البنك على النحو الآتي:

ي يقدم البنك تمويل تجاري متوافق مع الشريعة لعملائه على أساس مرابحة البضائع ومرابحة السلع التي تستند الى بيع وشراء السلع للاستيراد. يساعد المنتج العملاء في احتياجاتهم التجارية بموجب خطاب الاعتماد، والحساب المفتوح وإيصال الأمانة و كفالة الشحن و مناولة كميبالات الاستبراد.

- أ. خطاب عرض التسهيلات ومستندات ضمان أخرى.
 أحكام وشروط مرابحة التمويل التجاري.

لكل معاملة:

في الحالات التي لا يكون فيها التمويل مطلوبا (فقط في حالة

- 1. طلب خطاب اعتماد.
- 2. التعديل على خطاب الاعتماد (إن كان منطبقا)

فى الحالات التى يكون فيها التمويل مطلوبا عن طريق مرابحة

- 1 طلب خطاب اعتماد
- 2. التعديل على خطاب الاعتماد (إذا كان منطبقا)
 - 3. كفالة الشحن (إن لزم الأمر)
- 4. إشعار معاملة (للتمويل بموجب خطاب الاعتماد، والحساب المفتوح والكمبيالات للتحصيل)
 - 5. نموذج إيصال أمانة
 - 6. نموذج العرض/القبول

FAB INTERNAL SHARIAH SUPERVISION COMMITTEE RULING قرارات لجنة الرقابة الشرعية الداخلية لبنك أبوظبي الأول



Shipping Guarantee, Bills for Collection)

7. Form of Confirmation (finance under OA, Local LC, نموذج التأكيد (التمويل بموجب الحساب المفتوح، خطاب 7. اعتماد محلى، كفالة الشحن، الكمبيالات للتحصيل)

In case of finance through Commodity Murabaha One time:

- 1. FOL and other security documents (if any)
- 2. Terms and Conditions Applicable to Commodity Murabaha Facilities
- 3. Agency Agreement for the Sale of Commodities

For every transaction:

- 1. Trust Receipt Form
- 2. Transaction Notice (Commodity Murabaha)
- 3. Form of Offer/Acceptance (Commodity Murabaha)

بالنسبة للتمويل عن طريق مرابحة سلع

- واسد. 1. خطاب عرض التسهيلات ومستندات ضمان أخرى (إن
- وجبب) 2. الأحكام والشروط المنطبقة على تسهيلات مرابحة سلع
 - 3. اتفاقية وكالة ليبع السلع

- 1. نموذج إيصال أمانة 2. إشعار معاملة (مرابحة سلع) 3. نموذج العرض/القبول (مرابحة سلع)

APPROVAL

Upon revision and deliberation of the submitted proposal, the submitted proposal, the ISSC thereupon has decided that the Islamic Trade facilities are permissible and in accordance with the Shariah are permissible and in accordance with the Shariah principles.

Allah knows the Sest and prayers and peace be upon the last Rrophet, and be upon his relatives and all his companions.

والله أعلم العالمين والصلاة والسلام على سبدنا محمد و على آله و صحبه أجمعين

First Abu Dhabi Bank Internal **Shariah Supervision Committee**

لجنة الرقابة الشرعية الداخلية لينك أبو ظبي الأول